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Pan Miloň Novák je velice milý a důvtipný člověk, který miluje svou chatu a pravidelně ji navštěvuje. 

Přes všechno zlé, co se mu stalo, dokázal jít dál a my jsme rády, že jsme měly příležitost se s ním 

seznámit.   
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Pan Miloň Novák pochází z Brandýsa nad Labem. Ve svém mládí prožil bouřlivá období našich dějin – 

pražské jaro a následnou normalizaci. Tehdy studoval na Fakultě tělesné výchovy a sportu University 

Karlovy v Praze.  

 

„Pražský jaro bylo něco, co člověk by měl prožít, protože to bylo něco strašně krásný. Po takový 

době temna, kdy se lidi báli. Najednou to vypadalo, že to bude fantastický.“  

 

„Ti šmejdi...sem pozvali Spřátelený armády, no, a to bylo zase něco strašnýho.“ 

 

„Oni na mě namířili samopal a já jsem se tak hrůzou málem složil.“ 

 

 

                                                    
 

                                                                    Maturita – 1965 

 

 

Jedna z nejzásadnějších událostí jeho života nastala v srpnu roku 1969. S vědomím, že se 

demonstrace budou konat až následující den, se dvacátého srpna vydali s přáteli na Václavské 

náměstí. Tam je obklopily a zatkly bílé přilby. Zbili je a odvezli na Pankrác.  

 

„To byly cely pro tři a nás tam bylo deset. Jeden záchod, žádnej toaletní papír, jedno umyvadlo, 

žádnej ručník, nic.“ 

 

„Já si myslím, že jsme tam byli tři neděle, oni někde píšou, že to bylo dýl. Ale nejhorší zážitek, můžu 

vám říct, naprosto nejhorší zážitek odtamtud bylo to, když začali obcházet a řekli, že další den nás 

povezou na Sibiř. No, to nás složilo úplně. To jsme tam brečeli, to jsme věděli, že už je konec, ale 

byla to fáma.“  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Celému zásahu proti demonstrantům v centru Prahy ve dnech dvacátého a dvacátého prvního srpna 

roku 1969 velel otec pana Nováka. Jako plukovník Sboru národní bezpečnosti zastával funkci velitele 

pro Prahu 1. Jeho otec nevěděl, že je syn ve vězení. Když to zjistil, snažil se ho odsud dostat, ale 

marně. Zajímalo nás, jestli pan Novák zásah na Václavském náměstí otci vyčítal?  

 

„Já jsem mu to strašně dlouho vyčítal, ale potom se prokázalo, že se zachoval velice dobře. A proto 

ho taky vyrazili odtamtud a skončil jako dělník v tiskárně.“  

 

 

A jak dopadl Miloň Novák? Ze školy ho nevyhodili, podržel ho děkan Ladislav Serbus. Tři týdny na 

Pankráci však ovlivnily jeho zaměstnání na dlouhá léta. Po svatbě v roce 1970 se přestěhoval za 

manželkou do Neratovic. Kvůli obživě rodiny přerušil studium. Začal pracovat jako popelář. Díky 

intervenci komunistického předsedy městského národního výboru v Neratovicích Vladimíra Čermáka 

a své houževnatosti se postupně vypracoval – přes vedoucího kurzů plavání, vychovatele ve Spolaně a 

učitele na nově vzniklém gymnáziu až na post místostarosty Neratovic. Co ho motivovalo jít vpřed a 

co by nám vzkázal? 

 

„Člověk by měl brát život s nadhledem a vytěsnit špatný vzpomínky a vzpomínat třeba na to hezký. 

Já bych nechtěl dopadnout jako důchodce, kterej bude krmit v parku vrabčáky a bude říkat ‚Já jsem 

byl tenkrát blbec, když jsem tenkrát nechal Andulu.‘ Prostě žít ten život a na to špatný, no prostě 

stane se to, tak na to zapomenout.“ 

 

 

 

Pan Miloň Novák v rakouských Alpách - 2013 


